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-projekt- 

 

Protokół Nr VII/15 

z obrad VII Sesji Rady Gminy Wydminy z dnia 27 maja 2015 roku. 

 

Posiedzenie Sesji trwało od godz. 9
02

 do 11
44

 w  sali „Tęczowa Kraina” w Gminnym Ośrodku 

Kultury w Wydminach. Obrady VII Sesji Rady Gminy Wydminy prowadziła Przewodnicząca 

Rady Gminy Wydminy Grażyna Plato. 

 

Radni obecni na Sali obrad:  

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu  stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

W posiedzeniu brali także udział sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista Sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato otworzyła obrady VII sesji Rady Gminy. Powitała 

Pana Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Pana Mecenasa, wszystkich pracowników, 

sołtysów, kierowników jednostek, gości, mieszkańców, oraz radnych. Oznajmiła, że w 

związku ze stuprocentową frekwencją było wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Na sekretarza sesji powołany został radny Leszek Pałdyna. 

 

Ad. 2 

Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato odczytała porządek obrad.  

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król złożył wniosek formalny o zdjęcie punktu  

15  z porządku obrad.  
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Radny Marek Naruszewicz zapytał, dlaczego w porządku obrad przeniesiony został punkt 

„interpelacje i zapytania radnych” bezpośrednio przed punkt „odpowiedzi Wójta na 

interpelacje i zapytania”.  

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: Jeżeli to nie jest wniosek formalny, przystępujemy 

do porządku obrad. Jeżeli chodzi o wniosek Pana Wójta nie musimy go przegłosowywać, 

ponieważ Wójt ma prawo w każdej chwili swoją uchwałę zdjąć z porządku obrad. W związku 

z tym, że punkt 15 został zdjęty z porządku obrad, punkt 16 staje się punktem 15, punkt 17 

staje się punktem 16, punkt 18 staje się punktem 17, a punkt 19 staje się punktem 18.  

GŁOSOWANIE: 

ZA: 15 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Zmieniono porządek obrad. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy Wydminy. 

Radny Marek Naruszewicz zapytał, dlaczego te dwa protokoły zostały tak późno 

zamieszczone na BIPie i dlaczego radni nie otrzymali ich na maila? 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato odpowiedziała, że nie ma takiego obowiązku, by 

radni orzymywali protokół na adres e-mail, gdyż jest on dotępny do wglądu w Biurze Rady 

Gminy i na BIP. Protokoły zostały przygotowane z opóźnieniem ze wzgledu na nowego 

pracownika obsługi rady.  

Radny Marek Naruszewicz złożył formalny wniosek o zamieszczenie zapisu: „Radny 

Marek Naruszewicz odczytuje list autorstwa jednego z rodziców szkoły w Talkach, Pana 

Karola Jakoniuka do Rady Gminy Wydminy.”, oraz wniósł o zamieszczenie kopii tego listu w 

protokole z V sesji Rady Gminy Wydminy. 

- wniosek formalny Radnego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato poddała wniosek formalny radnego Marka 

Naruszewicza pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 3 

PRZECIW: 10 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Wniosek formalny nie uzyskał wymaganej większości. 
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Przewodnicząca Rady Grażyna Plato w związku z tym, że formalny wniosek Pana 

Naruszewicza nie został przyjęty przez radę, przystępujemy do przyjęcia protokołu z V Sesji 

Rady Gminy Wydminy. 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 11 

PRZECIW: 3 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Protokół z V Sesji Rady Gminy Wydminy został przyjęty. 

 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Gminy Wydminy. 

Radny Adam Szpak poprosił o przesyłanie treści protokołu razem z materiałami na kolejną 

sesję ze względu na brak dostępu do BIP. 

Radny Marek Naruszewicz: §46 Statut Gminy obowiązujący, „Protokół z sesji musi biernie 

odzwierciedlać jej przebieg.” To komentarz do Państwa decyzji. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz zapytała, czy można sygnalizować informacją na maila, że 

protokół z sesji jest już przygotowany i można go przeczytać. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: Po uzgodnieniach i możliwościach jakie będziemy 

posiadali postaram się Pani prośbę spełnić. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz skierowała pytanie do Pana Prawnika. Wskazała, że według 

statutu przebieg obrad powinien w szczególności zawierać streszczenia wystąpień  

w uzasadnionych przypadkach ich dokładną treść, tekstów złożonych przyjętych lub 

wniosków. Czy fakty, które są zgłaszane przez radnych powinny być wyłącznie poddawane 

pod głosowanie? 

Prawnik Michał Och: W literalnym brzmieniu jest sformułowanie „w szczególności”, 

 w związku z tym nie jest to katalog zamknięty. Natomiast, czy wniosek będzie uwzględniony 

odnośnie jakiś faktów, to też zostanie poddane pod głosowanie radnym. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Nie uważa Pan, że najsłuszniejszą drogą byłoby podejść do 

zapisu elektronicznego i stwierdzenie, czy taki fakt miał miejsce, czy też nie? 

Prawnik Michał Och: To już od Państwa zależy. 

Radny Marek Naruszewicz odniósł się do §46 pkt 6 Statutu Gminy.  
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GŁOSOWANIE: 

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Protokół z VI Sesji Rady Gminy Wydminy został przyjęty. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król odczytał sprawozdanie. 

- informacja z pracy Wójta stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Radny Adam Szpak zapytał, czy na spotkaniu z Prezesem Agencji został poruszony temat 

drogi w Gawliku Małym? 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król: Na dzień dzisiejszy postępowanie trwa. Powiem 

tylko, że wnioski swoje przedłużyliśmy. Jest duży kłopot, podobnie jak w Białej Giżyckiej 

trudny do rozwiązania. Nie znam jeszcze ocen ostatecznych, ale nasza korespondencja w tej 

sprawie wyszła, wiec muszą nam odpowiedzieć. 

Radna Justyna Samsel spytała o sytuacje inwestycji w Berkowie.  

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król: Agencja Nieruchomości Rolnej dysponuje 

środkami, natomiast my dysponujemy tylko jedną działką agencyjną na cztery potrzebne,  

by wybudować oczyszczalnie ścieków. Bez względu na to, czy agecja zrobi, czy nie zrobi to 

ze środków europejskich, to i tak zrobimy tę inwestycję, ale próbujemy wyciągnąć pieniadze 

od agencji, tak jak było w Białej Giżyckiej. 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie Wójta Gminy Wydminy z wykonania Programu Współpracy Gminy 

Wydminy z organizacjami pozarządowymi i innymi organizacjami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2014 roku. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz zapytała, czy byłaby możliwość przygotowania informacji 

jak organizacje pozyskują środki z zewnątrz na przyszłą sesję? 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król odpowiedział, że nie wszystkie informacje można 

upublicznić. Niektóre stowarzyszenia posiłkują się darowiznami i składkami członkowskimi, 

a to wymaga zgody na publikowanie danych osobowych. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz oznajmiła, że forma darowizna i kwota, bez danych 

osobowych byłaby odpowiednia. 
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Przewodnicząca Rady Grażyna Plato w związku z brakiem pytań rozpoczęła głosowanie. 

 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 15 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Sprawozdanie zostało jednogłośnie przyjęte. 

 

Ad. 7 

Ocena zasobów pomocy społecznej za 2014 rok. 

Radny Marek Naruszewicz poprosił Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

o komentarz odnośnie dokumentu. 

Kierownik GOPS Artur Grygiencza zaznaczył, że na podstawie art. 16a ust. 1 ustawy 

o pomocy społecznej kierownicy Gminnych Ośrodków Pomocy Społecznej każdego roku 

mają obowiązek przekazać oceny zasobów pomocy społecznej do Ministerstwa Pracy  

i Polityki Społecznej i takie pismo zostało przekazane radnym do wglądu. Dodał również,  

że corocznie, do końca stycznia dla Pana Wójta składane jest sprawozdanie merytoryczne 

 z pracy GOPS, które jest do wglądu na stronie internetowej jak i w siedzibie ośrodka. 

Radny Adam Szpak odniósł się do programów realizowanych przez GOPS Wydminy,  

które miały za zadanie miedzy innymi niwelować bezrobocie. Wykorzystano dofinansowanie 

800 000 złotych przez 3 lata, a efektów niestety nie widać. 

Kierownik GOPS Artur Grygiencza odpowiedział, że 30% osób, które brało udział  

w projektach zostało zatrudnienie. Nie wiadomo ilu z nich pracuje nadal, ale zakładany 

priorytet został osiągnięty. 

Radny Marek Naruszewicz zapytał, czy zostały wykonane wyroki eksmisyjne bez 

wskazania lokalu socjalnego? 

Kierownik GOPS Artur Grygiencza: oznajmił, że pisząc ocenę zasobów GOPS posiłkuje  

się również innymi instytucjami m.in. Urząd Gminy, BOS. Dane do tej tabeli przygotował 

pracownik urzędu, więc tam należy skierować pytanie. 

Radny Marek Naruszewicz wskazał, iż według dokumentu co trzecia rodzina i co trzecia 

osoba otrzymuje świadczenia pieniężne. Zapytał, czy w tym punkcie nie uwzględnia się 

 zasiłków rodzinnych i dodatków mieszkaniowych. 

Kierownik GOPS Artur Grygiencza: Świadczenie pieniężne to jest wszystko m.in. zasiłki, 

zasiłki stałe, to są też DPSy. Stypendia również. 
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Radny Marek Naruszewicz: Tabela numer 3. Dane o korzystających z pomocy i wsparcia. 

Czy tu są ujęte  też zasiłki rodzinne i mieszkaniowe dodatki? Nie. Wydaje mi się, że nie, bo 

później jest mowa o zasiłku w tabeli numer 3.1 są tam chyba pozostałe zasiłki i dodatki. Czy 

się mylę Panie Kierowniku? 

Kierownik GOPS Artur Grygiencza odpowiedział, iż liczba 682 to są wszystkie osoby i 

rodziny, którym udzielono pomocy w GOPS, wliczając w to również otrzymujących dodatek 

mieszkaniowy. 

Radny Marek Naruszewicz: Panie Kierowniku wydaje mi się, że tak nie jest, ale ja to 

spróbuje sprawdzić. Następna sprawa. Powody udzielenia pomocy i wsparcia, tutaj jest już 

jasno. To jest strona 3. Na pierwszym miejscu jest ubóstwo. Na 682 rodziny, które otrzymały 

taką pomoc, 321 rodzin żyje w ubóstwie. Prawie co czwarty mieszkaniec naszej gminy żyje w 

ubóstwie. To się zgadza, tak? 

Kierownik GOPS Artur Grygiencza oznajmił, że w Gminie Wydminy żyje 6700 

mieszkańców, a z pomocy korzystają 682 osoby, wiec wyliczenia radnego nie są poprawne. 

Radny Marek Naruszewicz: Prawie 1500 osób będzie korzystać w tym roku, ja mówię 

prawie co czwarty. To trzeba byłoby policzyć. Prawie co czwarty mieszkaniec żyje w 

ubóstwie. Następna tabela, bezrobocie, rok 2012 - 183 rodziny, rok 2013 - 219 rodzin,  

rok 2014 - 236 rodzin, więc z roku na rok bezrobocie wzrasta i to dość zdecydowanie. Tabela 

numer 10.3 na stronie 22, rok 2010 – 25% osób korzystało pomocy i wsparcia, rok 2014 – 

korzysta już tych osób 33%, tak? To się zgadza. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato upomniała radnego Naruszewicza, iż pozostali radni 

nie chcą, by odczytywano kolejny raz to sprawozdanie.  

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król wypowiedział się na temat oceny zasobów pomocy 

społecznej. Wskazał, iż budżet opieki społecznej jest porównywalny do budżetu gminy. 

Kierownictwo GOPS jest po kompleksowej kontroli i nie wniesiono żadnych zastrzeżeń co do 

pracy tej jednostki. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato przypomniała, że we wspólnym posiedzeniu komisji 

brali udział również pracownicy i nikt nie zadawał pytań odnośnie przygotowanych 

sprawozdań. Dodała, iż radny ma obowiązek pracować w komisji. 
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Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Powiatu Giżyckiego (Siemionki). 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król oznajmił, że na dzień dzisiejszy zarząd dróg 

powiatowych zasugerował wykonanie jedynie dwóch zadań, gdyż mają na to dokumentacje  

i zapewnione środki w budżecie. Droga powiatowa w Siemionkach wymaga remontu, by 

poprawić stan bezpieczeństwa. Drugą inwestycją jest kładka dla pieszych w Gawlikach 

Wielkich, która pozwoli mieszkańcom przejść przez rzekę. Wójt dodał, iż rozmowy na temat 

współpracy dalej będą podejmowane  i jeśli do końca czerwca nie uda się wynegocjować 

jakiejkolwiek formy w innych sołectwach zostaną przeprowadzone rozmowy z sołectwami  

o przeznaczeniu tych środków i ewentualnym ich zagospodarowaniu. Bez współpracy  

z powiatem niektórych inwestycji nie da się zrealizować.  

Radny Marek Naruszewicz wspomniał, iż o remont tej drogi wnioskowano już  

w poprzedniej kadencji. Odniósł się również do sprawy niedokończonego chodnika  

w Talkach, którego pozostało do wykonania niecałe 300 metrów. Czy inwestycja zostanie 

dokończona? 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: Proszę powtórzyć to pytanie w interpelacjach 

 i zapytaniach radnych. Czy są pytania dotyczące uchwały? Nie ma, dziękuję. Proszę o opinię. 

Radny Leszek Pałdyna: Komisja głosowała jednogłośnie, 13 Radnych było za przyjęciem. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 

 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 15 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Powiatu Giżyckiego (Gawliki Wielkie). 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król wprowadził zebranych w szczegóły uchwały. 

Chodzi o poprawę bezpieczeństwa na moście w Gawlikach Wielkich. Zostanie wybudowane 

połączenie chodników po obu stronach rzeki, którego brakuje. Ze względu na bezpieczeństwo 

poproszono o przychylność w tej sprawie. 
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Radny Marek Naruszewicz ponownie wspomniał, iż w Talkach również trzeba połączyć 

chodniki. Odnośnie uchwały Radny stwierdził, że inwestycja ta nie jest zbyt korzystna dla 

gminy ze względu na wkład własny, który wynosi 42% kwoty, lecz będzie głosował za 

przyjęciem uchwały, gdyż to służy mieszkańcom gminy. 

Radny Jarosław Skowron wskazał, że sytuacja w Gawlikach Wielkich jest nieco inna.  

W miejscowości wymagane jest połączenie chodników przez rzekę. Piesi narażają się na 

niebezpieczeństwo wychodząc na most ze względu na fakt,  iż na moście nie ma chodnika, 

jest jedynie jezdnia. 

Radny Marek Naruszewicz oznajmił, iż osobiście sprawdził jaka sytuacja występuje w 

Gawlikach Wielkich i uznaje budowę kładki za całkowicie zasadną, lecz jeśli mowa  

o zapewnieniu bezpieczeństwa to powinno być zachowane w każdej miejscowości. 

Radny Jarosław Skowron: W moim okręgu jest 5 miejscowości i w żadnej z nich nie ma 

chodnika. Wszędzie są drogi bez chodników, więc problem jest w całej gminie znacznie 

większy. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato po zakończonej dyskusji w tym punkcie poprosiła o 

opinię komisji i głosowanie. 

Radny Leszek Pałdyna: 12 Radnych było za, 1 Radny się wstrzymał. 

 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 15 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10 i 11 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Wydminy na lata 2015 – 2027. 

Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2015 rok. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: Przystępujemy do punktu 10 i 11, bo zawsze te dwa 

punkty omawialiśmy jednocześnie dla ułatwienia. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: Szczegółowo omawiałam oba projekty uchwał na 

komisji. Przypomnę, że bardzo proszę o wniesienie autopoprawki do jednego projektu jak i do 

drugiego, gdzie dochody i wydatki zwiększą się o kwotę 9 120 zł. Spowodowane jest to, że 
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zostało podjęte zarządzenie wprowadzające plan na wybory z przeznaczeniem na wypłatę diet 

dla członków komisji. Bardzo proszę o przyjęcie.  

Radny Marek Naruszewicz zapytał w jakim sołectwie oprócz Zelek wprowadzono zmiany. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: Hejbuty, chodzi o zadanie pokrycie posadzki budynku 

gospodarczego, gdzie się przenosi z zakupu materiałów na zakup usług pozostałych. 

Radny Marek Naruszewicz: A z czego to wynika? 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król wytłumaczył, iż jest możliwość w kwocie materiału  

wykonać usługę.  

Radny Marek Naruszewicz: zapytał o zmianę 2 500 złotych w dziale kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król: odpowiedział, iż zwróciła się do gminy 

 15 Brygada Zmechanizowana w związku z dużym projektem zewnętrznym. Chcieli 

współpracy przy obchodach 25 – lecia nadania sztandaru im. Zawiszy Czarnego do 15 

Brygady Zmechanizowanej, ale w zamian za to proponują atrakcje podczas Dni Wydmin np.: 

plener plastyczny, strzelnice, pokaz sprzętu bojowego.  

Radny Marek Naruszewicz: Załącznik numer 3, zadania inwestycyjne, budowa kładki w 

Gawlikach Wielkich, tu jest 7 000 zł, a na komisji Pani Skarbnik powiedziała 8 500 zł. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato wskazała, iż to nie Pani Skarbnik mówiła o tej 

kwocie, lecz Pani Przewodnicząca, która prawdopodobnie pomyliła kwoty. 8 500 zł z 

funduszu sołeckiego przeznaczone jest na drogi, a 7 000 zł na budowę kładki. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan przypomniała, że aby sołectwo nie traciło środków 

powinno przekazać je na drogi, ponieważ gmina dokłada do tego własne środki. 

Radny Adam Szpak: Pani Skarbnik, w punkcie 3 w inwestycjach, chodzi mi o tę łazienkę za 

20 000 zł w Radziach. Czy to już zostało zrealizowane? 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: Dokumentacja jest już opracowana, przetargu jeszcze 

nie było. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: Czy są jeszcze pytania? Nie ma. Proszę o opinię. 

Radny Leszczek Pałdyna: 9 Radnych było za, 4 się wstrzymało. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato przystępujemy do głosowania uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wydminy na lata 2015 – 2027 

po naniesionej autopoprawce. 

 

 



10 

 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała otrzymała wymaganą większość. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato przystępujemy do punktu 11. Proszę o opinię. 

Radny Leszczek Pałdyna: 10 Radnych było za, 3 się wstrzymało. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato przystępujemy do głosowania nad uchwałą w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2015 rok po naniesionych autopoprawkach. 

 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała otrzymała wymaganą większość. 

 

Ad. 12 

Podjecie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych, 

ustalenia granic ich obwodów oraz ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Wydminy. 

Dyrektor BOS Elżbieta Sosnowska: Projekt uchwały jest konsekwencją podjętych uchwał 

w sprawie likwidacji dwóch szkół w Talkach i w Zelkach i ustalenia nowego planu sieci 

publicznych szkół podstawowych, które będą od 1 września 2015 roku funkcjonowały na 

terenie naszej gminy. 

Radny Marek Naruszewicz stwierdził, że w jego opinii ten zapis jest niespójny, ponieważ  

obwody te się pokrywają. Obwód ZSO Wydminy pokrywa się z obwodami szkół filialnych.  

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato poprosiła o opinię komisji i głosowanie. 

Radny Leszczek Pałdyna oznajmił, iż 9 Radnych było za, 4 się wstrzymało. 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 11 

PRZECIW: 3 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała otrzymała wymaganą większość. 
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Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od 

osób fizycznych w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia inkaso. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król wprowadził w szczegóły uchwały. Co 4 lata po 

wyborach sołeckich gmina ustala inkasentów z imienia i nazwiska. Obejmuje to wszystkich 

funkcjonujących sołtysów razem z nowowybranymi. Żeby sołtys, jako funkcjonariusz 

publiczny stał się inkasentem musi zostać podjęta uchwała. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: Proszę komisję o opinię. 

Radny Leszczek Pałdyna oznajmił, iż 13 Radnych było jednogłośnie za. 

 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 15 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król: Uchwała oprócz zmiany stawek dotychczasowo 

uznawanych jako opłaty za zajęcie pasa drogowego zostały wyposażone w dodatkowy dział 

związany z przesyłem sieci telekomunikacyjnej tzw. ostatnia mila. To jest propozycja przyjęta 

przez wszystkie samorządy, samorząd województwa jet liderem tego projektu, wszystkie 

uchwały są w tym zakresie identyczne. 

Radny Marek Naruszewicz zwrócił uwagę, że pozycja stawek za zajęcie pasa drogowego 

jest wyższa niż w sąsiednich gminach.  

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król: odpowiedział, iż opłaty trochę wyższe spowodują 

zastanowienie się przez projektanta czy wykonywać inwestycję w pasie drogi, czy 

porozumieć się z mieszkańcem. Droga nie musi być ciągle przekopywana. Dodał,  

że mieszkańcy za bardzo nie odczują podwyższenia opłaty, bardziej odczują to firmy. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: Proszę o opinię komisji. 

Radny Leszczek Pałdyna oznajmił, iż 9 Radnych było za, przeciw 2 Radnych, wstrzymało 

się 2 Radnych. 
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GŁOSOWANIE: 

ZA: 12 

PRZECIW: 2 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została przyjęta. 

 

Ad. 15 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radny Adam Szpak: 

1. Kto zapraszał gości na uroczystą sesję? 

2. W protokole z zebrania wiejskiego w Gawlikach Małych wnioskowano o usunięcie 

maszyn rolniczych i koszy na śmieci jednego z obywateli. Prośba o interwencje w celu 

usunięcia przeszkód, gdyż rodzi to niebezpieczeństwo na drodze i psuje estetykę wsi. 

3. Ile domostw zostało podłączonych do kanalizacji Gawliki Wielkie – Mazuchówka. 

Radna Agnieszka Samsel: 

4. W związku ze złym technicznie stanem drogi na kolonię do Państwa Krysztofików 

obsługa autobusu szkolnego zgłaszała się do Wójta. Radna prosi o stanowisko w tej 

sprawie. 

Radny Marek Naruszewicz: 

5. Oczyszczalnia ścieków w Białej Giżyckiej. Przez pięć miesięcy nie wiadomo kto 

będzie zarządzał oczyszczalnią i ile mieszkańcy będą płacić za ścieki. Dlaczego przez 

taki czas nic jeszcze nie wiadomo. 

6. Dlaczego Pan Wójt nie zawarł w dalszym ciągu umowy z powiatem w sprawie 

dokończenia chodnika w Talkach?  Trzeba tę inwestycję dokończyć i mieć spokój.  

Radna Elżbieta Januszkiewicz: 

7. Zapowiadana była informacja o drogach priorytetowych, które wymagają remontu i do 

utwardzania. Kiedy doczekają się tego ulice Klonowa i Nowowiejskiego. 

Radny Jarosław Skowron: 

8. Wspomniano o przeniesieniu pieniędzy sołeckich, które były przeznaczone na 

realizację inwestycji wspólnie z powiatem. Rozumiem, że to dotyczy również 

miejscowości Pietrasze i Grądzkie, trzeba będzie je przenieść? 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: 

9.  Proponuje, by zrobić spotkanie Radnych i Sołtysów na początku czerwca. 
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Ad. 16 

Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania Radnych. 

1. Urząd zapraszał gości. Lista jest bardzo rozpięta, około 100 osób. 

2. Skontaktuję się z pracownikiem i jeszcze raz tę sprawę podejmę. 

3. Przyłączy jest coraz więcej, na przyszłą sesję zaprosimy prezesa spółki w celu 

uzyskania informacji, bo to skutkuje na cenie wody i ścieków. 

4. Zorientuję się w sprawie i odpowiem. 

5. Nadzór budowlany wstrzymał odbiór z uwagi na brak podpisów jednego z 

kierowników budowy. Niedługo będzie odbiór, czekamy tylko na termin. 

Zorganizujemy również spotkanie z użytkownikami oczyszczali w celu przeszkolenia 

na prośbę radnego. 

6. W tej kwestii potrzeba porozumienia z powiatem. Powiat zaproponował rozwiązania, 

które chciałby realizować. 

7. Mówiłem o wieloletnim planem inwestycyjnym, o tym by coś takiego wprowadzić w 

życie. Naszym kluczowym obowiązkiem jest przyjęcie nowej strategi Gminy 

Wydminy, nad którą Rada Gminy będzie wspólnie pracować.  

8. Prosiłbym, by te 5 tysięcy przeznaczone na drogi powiatowe wróciło do dróg gminnych,  

by w drogi gminne bardziej się zaangażować. 

9. Spotkanie na pewno się odbędzie. Wszystkie tematy na pewno podejmiemy, mam nadzieję, że 

w czerwcu. 

 

Ad. 17 

Wolne wnioski. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: 

1. Przekazanie Radnym zaproszenia z Gminnej Biblioteki Publicznej w Wydminach  

na I Krajowe Wydanie Nocy Bibliotek. Radni otrzymali program do wglądu. 

2. Wniosek formalny o przekazanie Komisji Rewizyjnej skargi   na Radnego. Wniosek został 

przegłosowany: 8 za, 3 przeciw, 2 wstrzymało się. (Radni Elżbieta Januszkiewicz i Marek 

Naruszewicz nie wzięli udziału w głosowaniu). 

3. Wniosek formalny przekazanie Komisji Rewizyjnej skargi  na Dyrektor Szkoły Podstawowej. 

Wniosek został przegłosowany: 8 za, 3 przeciw, 3 wstrzymało się. (Radny Marek Naruszewicz 

nie wziął udziału w głosowaniu). 
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Sołtys Sołectwa Wężówka Dariusz Sawoń: 

4. Podczas lekcji wychowania fizycznego córka sołtysa straciła przytomność. Pielęgniarka 

szkolna nie udzieliła odpowiedniej pomocy uczennicy. Dyrektor Eliza Szwed miała 

poinformować nauczycieli o chorobie dziecka, lecz tego nie zrobiła. W poprzednim roku 

dziecko zostało  posądzone o zażywanie narkotyków. Odbyło się spotkanie z dyrektorem, 

psychologiem, zrobiono narkotesty. Według sołtysa w szkole nie jest wcale tak dobrze. 

 

Radny Adam Szpak: 

5.  Prośba o przygotowanie przez spółkę komunalną sprawozdania z pracy.  

Odp.: Spółka do końca czerwca składa takie sprawozdanie. 

6.  Prośba o przekazywanie radnym zawiadomień o posiedzeniach komisji. 

Radny Franciszek Majcher: 

7. Od dziewięciu lat radny ubiega się o remont ulic Dworcowej i Kolejowej. Prośba o realizację 

zadania w pierwszej kolejności. 

Radny Marek Naruszewicz: 

8.  Prośba o kopię pisma od Dyrektor ZSO w Wydminach, pani Elizy Szwed. 

9. Jak zostanie wykorzystana  kwota 32 462 zł, która pozostała z dotacji 200 000 zł na ulicę 

Składową? Czy może zostać wykorzystana na dokończenie chodnika w Białej Giżyckiej?  

Odp.: Prośba o przekazanie pisma gdzie jest wskazana podana kwota i kto takich informacji udzielił. 

Sołtys Sołectwa Orłowo Jolanta Herbich: 

10. Czy w Orłowie będą remontowane dwie drogi na kolonie. Jedna do Pani Rodszowej, druga do 

Pana Rekiecia. Robi się problem ze zbiorem mleka. Są to drogi gminne.  

11.  Czy na spotkaniu z Dyrektorem Agencji w Suwałkach była rozmowa na temat przekazania 

działek? 

12. Czy na Łękuku będzie inwestycja podłączenia do oczyszczalni ścieków? Wszystkie szamba 

wypływają na pola. 

Sołtys Sołectwa Biała Giżycka Wiera Kowalczyk: 

13. Co z dojazdem do piecioarówek? 

Odp.: Inwestycja będzie zrobiona. 

14.  Żwir między blokami zapada się i nie da się tam chodzić. Mieszkają tam dwie osoby 

niepełnosprawne. Żwir został za słabo zagęszczony. Sprawa została zgłoszona do p. Beaty.  

Odp.: Prośba o wspólne sporządzenie podania przy wizycie w Urzędzie Gminy. 

Sołtys Sołectwa Zelki Jan Samiło: 

15.  Czy świetlica w Zelkach jest oddana? Nie otrzymano żadnego pisma, w związku z tym sołtys 

prosi o ustne potwierdzenie. 

Odp.: Ze świetlicy można korzystać. 
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Sołtys Sołectwa Wężówka Dariusz Sawoń: 

16.  Sprawa wodociągów w jakim jest stadium? 

Odp.: Utracimy dotację, jeśli bez zgody samorządu to przekażemy. Musimy dalej czekać. 

Sołtys Sołectwa Mazuchówka Justyna Ordowska: 

17. Rozmawiano z Panem Grześkowiczem na temat wykoszenia trawy przy chodniku wzdłuż 

drogi wojewódzkiej. Prośba o ponaglenie. Stwarza to niebezpieczeństwo. 

Radny Marek Naruszewicz: 

18.  Uwaga odnośnie oceny zasobów pomocy społecznej. W ciągu dwóch lat bezrobocie na 

długotrwałe wzrosło o 91% . Skoro jest tak dobrze, to czemu jest tak źle? 

 

Ad. 18  

Zakończenie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato podziękowała zebranym Radnym oraz 

gościom za udział w obradach sesji i zamknęła posiedzenie o godz. 11
44

. 

 

 

 

       Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

 

 

         Grażyna Plato 

 

Protokołował: 

Łukasz Gryczon 


